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Z á p i s n i c a  
z 3. zasadnutia Správnej rady Ústavu vied o Zemi SAV, v. v. i. 
dňa 25. 08. 2023 v zasadačke Geologického odboru ÚVZ SAV  

a prostredníctvom videokonferencie (ZOOM) 
 
 
Začiatok zasadnutia: 9.30 hod. 
 
Prítomní (podľa prezenčnej listiny): 

Členovia SR ÚVZ SAV: 
  RNDr. Ján Madarás, PhD. (generálny riaditeľ ÚVZ SAV, v. v. i.) 
 Mgr. Radovan Kyška-Pipík, PhD. (riaditeľ Geologického odboru ÚVZ SAV, v. v. i.) 
  RNDr. Pavol Nejedlík, CSc. (riaditeľ Geofyzikálneho odboru ÚVZ SAV, v. v. i.) 
  Mgr. Kristián Csicsay, PhD. (Geofyzikálny odbor ÚVZ SAV, v. v. i.) 
  Mgr. Juraj Hrabovský, PhD. (Geologický odbor ÚVZ SAV, v. v. i.) 
 RNDr. Róbert Kysel, PhD. (Geofyzikálny odbor ÚVZ SAV, v. v. i.) 
 

Ospravedlnení: 
 Mgr. Tomáš Mikuš, PhD. (Geologický odbor ÚVZ SAV, v. v. i.) 
 
Program zasadnutia: 

1. Úvod. 
2. Prerokovanie Výročnej správy o činnosti a hospodárení Ústavu vied o Zemi SAV, v. v. i. 

za rok 2022. (J. Madarás) 
3. Návrhy na vyhlásenie dočasnej nepotrebnosti nehnuteľného majetku. (J. Madarás) 
4. Schválenie zmien v Zakladacej listine Ústavu vied o Zemi SAV, v. v. i. (J. Madarás) 
5. Rôzne. 
6. Záver. 

 
Bod č. 1: Úvod 

Rozšírené zasadnutie Správnej rady ÚVZ SAV, v. v. i. otvoril jej predseda RNDr. Ján Madarás, 
PhD., ktorý privítal prítomných členov správnej rady. Konštatoval, že správna rada je 
uznášaniaschopná (na zasadnutí boli z celkového počtu 7 členov správnej rady prítomní 6 členovia, 
z toho R. Kyška - Pipík bol prítomný prostredníctvom aplikácie ZOOM). Informoval, že z dôvodu 
účasti na obhajobe dizertačnej práce sa zo zasadnutia ospravedlnil Mgr. Tomáš Mikuš, PhD. 
 
Predseda správnej rady RNDr. Ján Madarás, PhD. predstavil program zasadnutia podľa pozvánky, 
ku ktorému členovia správnej rady nevzniesli návrhy na jeho zmenu alebo doplnenie.  
 
Predseda správnej rady o vyhotovenie zápisnice požiadal RNDr. Róberta Kysela, PhD. a za 
overovateľa zápisnice určil Mgr. Kristiána Csicsaya, PhD. 
 

č. hlas. prítomných kvórum za proti zdržal sa výsledok 
1 6 4 6 0 0 schválené 

 
Uznesenie č. 1: 
Správna rada Ústavu vied o Zemi SAV, v. v. i. schvaľuje program 3. zasadnutia Správnej 
rady Ústavu vied o Zemi SAV, v. v. i.  dňa 25. augusta 2023. 
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Bod č. 2: Prerokovanie Výročnej správy o činnosti a hospodárení ÚVZ SAV, v. v. i. 
za rok 2022 

Predseda správnej rady RNDr. Ján Madarás, PhD. v úvodnom slove informoval, že výročná správa 
o činnosti a hospodárení ÚVZ SAV, v. v. i. bola vypracovaná v súlade s § 27 zákona č. 243/2017 
Z. z. o verejnej výskumnej inštitúcii a o zmene a doplnení niektorých zákonov (ďalej len „zákon  
o v. v. i.“). Správna rada, vedecká rada a dozorná rada výročnú správu prerokúvajú. Dozorná rada 
ÚVZ SAV, v. v. i. výročnú správu prerokovala spôsobom per rollam dňa 31. júla 2023 a nemala 
k nej zásadné pripomienky. Prílohou výročnej správy je ročná účtovná závierka ÚVZ SAV, v. v. i. 
 
Predseda správnej rady otvoril diskusiu. 
 
Mgr. Kristián Csicsay, PhD. uviedol, že podľa jeho názoru by výročná správa za rok 2022 nemala 
obsahovať informáciu o finančnej kontrole na mieste zo strany odboru kontroly Úradu SAV (str. 
10), keďže kontrola sa uskutočnila v roku 2023. 

RNDr. Ján Madarás, PhD. reagoval, že kontrolné zistenia sú uvedené vo výročnej správe  
z dôvodu, že kontrolovaným obdobím bol aj rok 2022. 

Mgr. Radovan Kyška-Pipík, PhD. poukázal na dôsledky kontrolných zistení. Niektoré sú akcep-
tovateľné (napr. povinnosť úhrady výlučne ústavnou platobnou kartou), iné opätovne zvyšujú už aj 
tak náročnú administratívnu činnosť (napr. povinnosť prekladať všetky zahraničné faktúry pred ich 
úhradou z cudzieho jazyka do slovenského jazyka; chápal by, ak by sa prekladali faktúry z iného 
cudzieho jazyka ako anglického jazyka, avšak anglický jazyk administratívny pracovníci ústavu  
ovládajú). Požiadal generálneho riaditeľa RNDr. Jána Madarása, PhD., aby túto výhradu predniesol 
na porade riaditeľov 1. oddelenia vied SAV. 
 
RNDr. Ján Madarás, PhD. informoval o ďalších zisteniach finančnej kontroly na mieste, ktorá sa 
uskutočnila v apríli 2023. Výsledkom kontroly bola Správa o výsledku z finančnej kontroly  
(doručená ÚVZ SAV, v. v. i. dňa 22.5.2023), v ktorej sa konštatovali nedostatky takmer výlučne 
formálneho charakteru. Ku zisteniam kontroly bolo odboru kontroly Úradu SAV dňa 6.6.2023  
zaslané Oznámenie o prijatých opatreniach na odstránenie nedostatkov s určením termínov a zod-
povedných osôb. K povinnosti zverejniť objednávky a faktúry na webovej stránke organizácie 
uviedol, že ide o duplicitnú povinnosť, keďže objednávky a faktúry sa zverejňujú na webovej strán-
ke SAV. V deň konania zasadnutia správnej rady sa spúšťa nové webové sídlo ÚVZ SAV, v. v. i., 
bude  
potrebné skontrolovať odkazy na webové stránky oddelení ústavu. 

RNDr. Róbert Kysel, PhD. a Mgr. Kristián Csicsay, PhD. požiadali o zaslanie aktuálnej správy, 
ako aj budúcich správ o výsledku finančnej kontroly, všetkým členom správnej rady. Môžu sa 
v nich nachádzať také skutočnosti, ktorými sa z hľadiska zákona o v. v. i. musí zaoberať správna 
rada. 
 
RNDr. Róbert Kysel, PhD. poukázal na duplicitnosť výročných správ ústavu (jedna sa schvaľuje 
v januári, ďalšia do konca júla). Opýtal sa, či by nebolo možné tieto výročné správy zjednotiť do 
jednej a znížiť tak administratívnu náročnosť (komunikovať túto vec smerom k orgánom SAV). 

RNDr. Ján Madarás, PhD. reagoval, že januárová výročná správa má „akademický charakter“. 
Môže túto požiadavku komunikovať na porade riaditeľov, nevidí však nádej na úspech. 
 
Po skončení diskusie predniesol predseda správnej rady návrh uznesenia a dal o ňom hlasovať. 
 

č. hlas. prítomných kvórum za proti zdržal sa výsledok 
2 6 4 6 0 0 schválené 
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Uznesenie č. 2: 
Správna rada Ústavu vied o Zemi SAV, v. v. i. prerokovala 

I. 
Výročnú správu o činnosti a hospodárení Ústavu vied o Zemi SAV, v. v. i. za rok 2022, 

II. 
ročnú účtovnú závierku Ústavu vied o Zemi SAV, v. v. i. zostavenú k 31.12.2022, ktorá je 
prílohou Výročnej správy o činnosti a hospodárení Ústavu vied o Zemi SAV, v. v. i. za rok 
2022. 
 
 
Bod č. 3:  Návrhy na vyhlásenie dočasnej nepotrebnosti nehnuteľného majetku 

Predseda správnej rady RNDr. Ján Madarás, PhD. predložil správnej rade na schválenie návrhy na 
vyhlásenie dočasnej nepotrebnosti nehnuteľného majetku. 
 
3a. k. ú. Sásová, obec Banská Bystrica (reg. č. 179/2023/UVZ/Ši zo dňa 16.6.2023) 
Nehnuteľný majetok (kancelárske priestory v budove na Ďumbierskej ulici 1) doposiaľ užíva Ústav 
informatiky SAV, v. v. i. 
 
Dozorná rada Ústavu vied o Zemi SAV, v. v. i. vyslovila súhlas s vyhlásením dočasnej 
nepotrebnosti nehnuteľného majetku v k. ú. Sásová, obec Banská Bystrica dňa 23. 11. 2022. 
 

č. hlas. prítomných kvórum za proti zdržal sa výsledok 
3 6 4 6 0 0 schválené 

 
Uznesenie č. 3: 
Správna rada Ústavu vied o Zemi SAV, v. v. i. schvaľuje návrh generálneho riaditeľa Ústavu 
vied o Zemi SAV, v. v. i. na vyhlásenie dočasnej nepotrebnosti nehnuteľného majetku v k. ú. 
Sásová, obec Banská Bystrica tak, ako je špecifikovaný v liste reg. č. 179/2023/UVZ/Ši zo dňa 
16.6.2023. 
 
Predseda správnej rady RNDr. Ján Madarás, PhD. informoval, že v dôsledku zmeny právnej formy 
ÚVZ SAV na verejnú výskumnú inštitúciu bude potrebné uzatvoriť zmluvy o výpožičke nehnuteľ-
ného majetku (priestorov v budove na Ďumbierskej ulici 1 v Banskej Bystrici) aj s ďalšími ústavmi 
SAV (rokovania aktuálne prebiehajú s Geografickým ústavom SAV, v. v. i.). 
 
3b. k. ú. Sásová, obec Banská Bystrica (reg. č. 180/2023/UVZ/Ši zo dňa 16.6.2023) 
Nehnuteľným majetkom sú tri parkovacie miesta na dvore budovy na Ďumbierskej ulici 1. 
 
Dozorná rada Ústavu vied o Zemi SAV, v. v. i. vyslovila súhlas s vyhlásením dočasnej 
nepotrebnosti nehnuteľného majetku v k. ú. Sásová, obec Banská Bystrica dňa 23. 11. 2022. 
 

č. hlas. prítomných kvórum za proti zdržal sa výsledok 
4 6 4 6 0 0 schválené 

 
Uznesenie č. 4: 
Správna rada Ústavu vied o Zemi SAV, v. v. i. schvaľuje návrh generálneho riaditeľa Ústavu 
vied o Zemi SAV, v. v. i. na vyhlásenie dočasnej nepotrebnosti nehnuteľného majetku v k. ú. 
Sásová, obec Banská Bystrica tak, ako je špecifikovaný v liste reg. č. 180/2023/UVZ/Ši zo dňa 
16.6.2023. 
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3c. k. ú. Hurbanovo, obec Hurbanovo (reg. č. 181/2023/UVZ/Ši zo dňa 16.6.2023) 
Nehnuteľný majetok v minulosti užíval Slovenský hydrometeorologický ústav. Podľa § 33 ods. 9 
zákona o v. v. i. nie je možné SHMÚ tento majetok priamo prenajať (hoci ide o rezortnú 
organizáciu - zákon o v. v. i. s takouto možnosťou nepočíta), ale je naň potrebné vyhlásiť obchodnú 
verejnú súťaž. Výšku nájomného a nákladov za energie vypočíta RNDr. Pavol Nejedlík, CSc. 
 
Dozorná rada Ústavu vied o Zemi SAV, v. v. i. vyslovila súhlas s vyhlásením dočasnej 
nepotrebnosti nehnuteľného majetku v k. ú. Hurbanovo dňa 23. 11. 2022. 
 

č. hlas. prítomných kvórum za proti zdržal sa výsledok 
5 6 4 6 0 0 schválené 

 
Uznesenie č. 5: 
Správna rada Ústavu vied o Zemi SAV, v. v. i. schvaľuje návrh generálneho riaditeľa Ústavu 
vied o Zemi SAV, v. v. i. na vyhlásenie dočasnej nepotrebnosti nehnuteľného majetku v k. ú. 
Hurbanovo, obec Hurbanovo tak, ako je špecifikovaný v liste reg. č. 181/2023/UVZ/Ši zo dňa 
16.6.2023. 
 
Mgr. Radovan Kyška-Pipík, PhD. informoval, že pracovisko v Banskej Bystrici podalo projekt vo 
výzve z Plánu obnovy a odolnosti na zvýšenie energetickej efektívnosti budov. Na rekonštrukciu už 
je vydané právoplatné stavebné povolenie, čaká sa na vyhodnotenie výzvy. V prípade úspešnosti vo 
výzve bude celková úspora primárnych energií predstavovať 78 % (zateplenie starej budovy, výme-
na okien, inštalácia žalúzií, výmena 15-ročného nekondenzačného plynového kotla za tepelné čer-
padlo, dodatočné zateplenie podkrovia, inštalácia slnečných kolektorov na streche na ohrev teplej 
vody,  
inštalácia fotovoltických panelov, vybudovanie elektrických dobíjacích staníc pre elektromobily,  
výmena radiátorov v laboratóriách, nové ventily na radiátoroch, výmena klimatizačných jednotiek, 
výmena elektrických svietidiel, lepšie odvetrávanie laboratórií v prízemí, oprave zatekajúceho  
balkónu). 

RNDr. Ján Madarás, PhD. doplnil, že Predsedníctvo SAV preplatilo 80 % nákladov projektovej 
dokumentácie, t. j. 28 tis. € z 35 tis. €. Hodnota stavebných prác v projekte je 700 tis. €, spolufinan-
covanie ÚVZ SAV je nulové. V prípade úspešnosti projektu bude z plánu obnovy okrem už spomí-
naných stavebných prác a materiálu zaplatený aj architekt a taktiež stavebný dozor. 

RNDr. Pavol Nejedlík, CSc. pripomenul, že okrem budovy v Banskej Bystrici si renováciu vy-
žaduje aj budova pracoviska v Hurbanove. Ďalej uviedol, že investície si vyžadujú aj ďalšie budovy 
vo vlastníctve ÚVZ SAV (seizmická stanica v Šrobárovej – je možné uvažovať o prenajatí budovy 
tak, aby bola pravidelne navštevovaná a mala pravidelnú údržbu). 

RNDr. Ján Madarás, PhD. pripomenul skutočnosť, že pozemok pod budovou v Šrobárovej má 
6 spolumajiteľov. 
 
RNDr. Ján Madarás, PhD. a Mgr. Kristián Csicsay, PhD. informovali, že o nájom budovy, ktorá 
tvorí zázemie seizmickej stanice na Železnej Studničke, dávnejšie prejavilo záujem občianske zdru-
ženie zaoberajúce sa lukostreľbou. V minulosti bola budova využívaná ako sklad materiálu 
a prístrojov. 
 
 
Bod č. 4:  Schválenie zmien v Zakladacej listine ÚVZ SAV, v. v. i. 

Predseda správnej rady RNDr. Ján Madarás, PhD. v úvodnom slove informoval, že zmeny v čl. IV 
a čl. VIII Zakladacej listiny ÚVZ SAV, v. v. i. sa týkajú aktualizácie číselníka odborov vied 
a techniky v zmysle platnej legislatívy. Ide o formálnu záležitosť. 
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V diskusii RNDr. Róbert Kysel, PhD. pripomenul zákonnú povinnosť vložiť zmenu zakladacej lis-
tiny do zbierky listín, ktorý je súčasťou registra verejných výskumných inštitúcií. 
 
Po skončení diskusie predniesol predseda správnej rady návrh uznesenia a dal o ňom hlasovať. 
 

č. hlas. prítomných kvórum za proti zdržal sa výsledok 
6 6 4 6 0 0 schválené 

 
Uznesenie č. 6: 
Správna rada Ústavu vied o Zemi SAV, v. v. i. schvaľuje zmenu Zakladacej listiny Ústavu 
vied o Zemi SAV, v. v. i. 
 
 
Bod č. 5: Rôzne 

Predseda správnej rady RNDr. Ján Madarás, PhD. informoval o návrhoch na podporné štipendiá pre 
interných doktorandov (príplatku k doktorandskému štipendiu). Minimálna hranica na získanie 
podpory bola stanovená na 20 bodov, doktorandi ústavu dosiahli od 26 po 42 bodov). Ide o pilotný 
projekt, v budúcom akad. roku 2023/2024 bude podpora poskytovaná všetkým doktorandov 
v rovnakej výške, ďalšie akad. roky sa bude diferencovať v závislosti od získaného počtu bodov. 
 
Mgr. Radovan Kyška-Pipík, PhD. informoval, že končia zmluvy na dodávku elektrickej energie 
a plynu, je potrebné vypísať nové verejné obstarávanie. Na základe názoru väčšiny členov správnej 
rady budú súťažené fixné ceny (druhá alternatíva sú spotové ceny na burze).  

Ďalej informoval o technických problémoch vozidla Dacia Duster (v tomto roku bolo na jeho 
opravy vynaložených 1 000 €). Duster má už dosť najazdených kilometrov a vek 6-7 rokov, bolo by 
vhodné uvažovať o jeho výmene za nové vozidlo.  

Pripravuje sa niekoľko projektov. Popri už spomenutom energetickom projekte ide o projekt 
SAV zo ŠF zameraný na biodiverzitu a ďalej projekt zameraný na sedimenty vo vodných nádržiach 
v Banskobystrickom kraji. 
 
RNDr. Pavol Nejedlík, CSc. nadniesol problém so systémovým riešením drobných údržbárskych 
prác (napr. oprava WC) a starostlivosťou o automobily vo vlastníctve ústavu (napr. dopĺňanie ben-
zínu, umytie automobilu). Bolo by vhodné uvažovať o prijatí permanentných dohodárov (napr. dô-
chodcov) na tento druh prác. 

RNDr. Ján Madarás, PhD. reagoval, že o tomto probléme sa hovorí už niekoľko rokov. Ak ho 
správna rada podporí, je možné vytvoriť pracovné miesto na tento druh prác. 
 
RNDr. Róbert Kysel, PhD. navrhol, aby sa správna rada na svojom ďalšom zasadnutí zaoberala 
rozpočtom ÚVZ SAV, v. v. i. na rok 2023, ktorý do termínu stanoveného zákonom o v. v. i. ne-
schválila. Takéto zasadnutie by sa mohlo uskutočniť v októbri alebo novembri. Na zasadnutí by 
zároveň mohla byť prerokovaná aktuálna finančná situácia ÚVZ SAV, v. v. i. a finančný výhľad na 
rok 2024. 

RNDr. Ján Madarás, PhD. návrh podporil, zasadnutie správnej rady venované finančným otáz-
kam bude vopred naplánované a uskutoční sa v novembri 2023. Na zasadnutí budú ďalej preroko-
vané inovované vnútorné predpisy ÚVZ SAV, v. v. i. 
 
V roku 2024 sa zasadnutia správnej rady uskutočnia v mesiacoch marec, jún a november. 
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Bod č. 6: Záver 

Predseda správnej rady RNDr. Ján Madarás, PhD. poďakoval členom správnej rady za účasť a 
ukončil zasadnutie. 
 
Koniec zasadnutia:  10.57 hod. 
 
 
 
 RNDr. Ján Madarás, PhD. 
 predseda Správnej rady ÚVZ SAV, v. v. i. 
 
Zapísal: 
RNDr. Róbert Kysel, PhD. 
 
Overil: 
Mgr. Kristián Csicsay, PhD. 


